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κυρίες και κύριοι βουλευτές, 

κύριοι Υπουργοί,  

 

Θα μου επιτρέψετε πριν ξεκινήσω να πω ότι  

η σκέψη όλων μας βρίσκεται στο νεαρό αστυνομικό,  

ο οποίος δίνει μάχη για να κρατηθεί στη ζωή  

μετά από τη δολοφονική επίθεση που δέχθηκε χθες το βράδυ  

κατά τη διάρκεια συμπλοκών σε αγώνα βόλεϊ. 

Από την πρώτη στιγμή κλιμάκιο του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία 

βρέθηκε στο Γενικό Κρατικό της Νίκαιας,  

όπου νοσηλεύεται ο αστυνομικός, για να ενημερωθεί για την κατάσταση 

της υγείας του.  

Ευχόμαστε να βγει νικητής από αυτή τη "μάχη".  

Κι εκείνο που θα έπρεπε να μας προβληματίσει άπαντες  

είναι ότι αυτός ο κύκλος του αίματος έχει λάβει πλέον ανεξέλεγκτες 

διαστάσεις και "περνά" ακόμη και σε ένα άθλημα όπως το βόλεϊ,  

παρά τις δεσμεύσεις του κ.Μητσοτάκη για "περισσότερη ασφάλεια"  

με αφορμή την άγρια δολοφονία του Μιχάλη Κατσουρή τον περασμένο 

Αύγουστο.  

Λίγους μήνες μετά, αποδεικνύεται με τον πιο τραγικό τρόπο, 

η παταγώδης αποτυχία της Κυβέρνησης να πατάξει τη βία εντός και εκτός 

γηπέδων. 
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Η επιλογή μας να παρέμβω σε αυτό το νομοσχέδιο 

αναδεικνύει τη μεγάλη σημασία που δίνουμε στα θέματα της 

ανθεκτικότητας  

της κοινωνίας και της οικονομίας μας στην κλιματική κρίση,  

που επανειλημμένα έχουμε θέσει στην Ολομέλεια,  

και για ακόμα μία φορά δεν τα λύνετε ούτε τα αντιλαμβάνεστε ως 

πολιτική προτεραιότητα  

αλλά και γιατί αυτό το νομοσχέδιο αμφισβητεί μία από τις βασικές αξίες 

της δημοκρατικής ευρωπαϊκής κοινωνίας,  

την ανεξαρτησία και τα βασικά χαρακτηριστικά της έρευνας.  

 

Κάτι που εκφράζεται με μια απαράδεκτη από όλες τις πλευρές παρέμβαση 

στο έργο του ιστορικού και σημαντικού Αστεροσκοπείου  

 

γιατί απλά τα νούμερα των επιστημόνων αποκάλυψαν τις καταστροφικές 

ανεπάρκειες της κυβέρνησης σε πυρκαγιές και πλημμύρες. 
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Θα μου επιτρέψετε ένα μικρό σχόλιο για την επίσκεψη Ερντογάν 

Στηρίζουμε σταθερά την προώθηση του ελληνοτουρκικού διαλόγου στη 

βάση του διεθνούς δικαίου.  

Εμείς σε αντίθεση με τον κ. Μητσοτάκη δεν πρόκειται να 

εργαλειοποίησουμε τα ελληνοτουρκικά ασκώντας επιζήμια πολιτική 

πατριδοκαπηλείας.  

Θέλουμε όμως να δοθούν διευκρινίσεις επι συγκεκριμένων θεμάτων : 

 1) Ποιο είναι το περιεχόμενο της δέσμευσης μας να σεβαστούμε την 

Διακήρυξη Φιλίας; Είναι αναγκαίο να καταστεί σαφές στην Τουρκία ότι 

δεν υπάρχει κανένα περιθώριο για αυθαίρετες ερμηνείες αυτού του 

άρθρου που να αφορούν πχ το δικαίωμά μας σε ασκήσεις ή στον 

εξοπλισμό των νησιών.  

2) Πρέπει να διευκρινίσουμε ότι  δεν αρκεί η Διακήρυξη Φιλίας και  αλλά 

πρέπει να ζητήσουμε πρόσθετες προϋποθέσεις (όπως πρότεινε ο Αλέξης 

Τσίπρας) για να πάρει η Τουρκία F16, Eurofighter και την αναθεώρηση της 

Τελωνειακής Ένωσης με την ΕΕ. Ποια είναι η στρατηγική μας στις 

Βρυξέλλες, το Βερολίνο και τη Ουάσιγκτων; 

3) Πρέπει να υπάρξει απόλυτη σαφήνεια στο ότι οι απαραίτητες 

δημοκρατικές μεταρρυθμίσεις για θωράκιση της ισονομίας στη Θράκη 

αφορούν Έλληνες πολίτες. Δεν αποτελούν ούτε διμερή ούτε διεθνή 

διαφορά. 

Δυστυχώς ο κ. Μητσοτάκης προεκλογικά ανέβασε τους τόνους με την 

Θράκη , προσπαθώντας να αντλήσει κομματικά οφέλη μια επιλογή που 

δεν προσέφερε τίποτα.  
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Μετά από μια ιδιαίτερα δύσκολη χρονιά για τη χώρα,  

που δοκιμάστηκε από φυσικές καταστροφές  

αλλά και από την ανεπάρκειά σας να τις διαχειριστείτε,  

 

θα περίμενε κανείς να υπάρχει μία πρωτοβουλία στην πολιτική σας 

 

για την διαχείριση φυσικών καταστροφών και πολιτικής προστασίας,  

δίνοντας έμφαση στην πρόληψη  

 

και αξιοποιώντας τις προτάσεις της επιστημονικής κοινότητας και των 

κοινωνικών φορέων,  

 

καθώς και την ευρωπαϊκή εμπειρία 

 

Δυστυχώς Κανένα πάθημα δεν σας έγινε μάθημα 

Και το κακό είναι ότι το πάθημα, τα παθήματα είναι του ελληνικού λαού 

 

Αντί μία μεταρρύθμιση ανθεκτικότητας   

μας παρουσιάσατε ένα σχέδιο νόμου χωρίς σχεδόν νόημα,  

εφόσον περιορίζεστε σε αλλαγές στο προηγούμενο νόμο,  

που δεν εφαρμόστηκε  

 

και επιπλέον βασίζεται στην καταστολή, δηλαδή στο τι κάνουμε αφού 

δημιουργηθεί η καταστροφή και αυτό μάλιστα με δομικές ελλείψεις. 
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Και θα γίνω και πιο συγκεκριμένος, ακόμα μία φορά,  

με προτάσεις 

γιατί όλα αυτά τα έχουμε ξαναπεί και τον Αύγουστο και το Νοέμβριο  

εδώ στην Ολομέλεια.  

 

Αν κάνατε τον κόπο να δείτε την τελευταία έκθεση του Περιβαλλοντικού 

Προγράμματος του Ο.Η.Ε.  

θα καταλαβαίνατε ότι το μεγαλύτερο μέρος των δαπανών για την 

ανθεκτικότητα (45%) πρέπει να δίνεται στην πρόληψη και την ετοιμότητα. 

[35% σε καταστολή και 20% στην αποκατάσταση]. ; 

 

Εσείς σήμερα φέρατε ένα νομοσχέδιο με πιασάρικο τίτλο 

που αλλάζει ένα νόμο τον 4662, που είχε και αυτός πολυδιαφημιστεί αλλά 

τον αλλάζετε γιατί καταλάβατε και μόνοι σας ότι δεν μπορεί να 

εφαρμοστεί. 

Άρα ο κ. Κικίλιας παραδέχεται ότι ήταν λάθος ο νόμος Χαρδαλιά! 

 

Πως να σας εμπιστευτούμε όταν κάνετε το ίδιο λάθος. 
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Η Πολιτική Προστασία αποτελεί εθνική υπόθεση και εσείς με τις 

ανεπαρκείς πολιτικές σας, την υποτιμάτε σημαντικά! 

 

Μεγάλο έλλειμμα είναι και πάλι οι  διαδικασίες νομοθέτησης εξπρές  

 

Μόλις μια μέρα μετά την λήξη της διαβούλευσης.  

Καμία διάθεση για επεξεργασία και αξιοποίηση των σχολίων που 

αναρτήθηκαν.  

Η διαβούλευσή σας και για αυτό το νομοσχέδιο ήταν προσχηματική.  

 

Όμως, με αυτό τον τρόπο υποτιμάτε τα ζητήματα της ανθεκτικότητας και 

η κοινωνία και το περιβάλλον παραμένουν αθωράκιστα στις φυσικές 

καταστροφές  

 

και τα αποτελέσματά  της ανετοιμότητάς  σας τα ζήσαν οι κάτοικοι του 

Έβρου, της Θεσσαλίας της Ρόδου, της Εύβοιας και η χώρα εκτέθηκε 

διεθνώς με τις φωτιές σε στρατόπεδα και νοσοκομεία.  

 

Δεν είναι εικόνα ενός επιτελικού κράτους αυτή. 
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Τέσσερις μήνες μετά την καταστροφή στη Θεσσαλία και οι συνέπειες της 

ανεπάρκειας επικρατούν παντού.  

 

Υπάρχουν οικογένειες που δεν έχουν λάβει ούτε καν την πρώτη αρωγή 

 

Εκατοντάδες άτομα παραμένουν σε προσωρινή στέγη και γυμναστήρια,  

 

δεν έχει εφαρμοστεί μέχρι σήμερα η απαλλαγή από τη συμμετοχή των 

ασφαλισμένων για ιατροφαρμακευτική περίθαλψη.  

 

Οι δήμοι δεν έχουν πάρει τις χρηματοδοτήσεις 

 

Όλες οι εξαγγελίες σας αποδείχθηκαν ανεδαφικές.  

 

Η εικόνα γίνεται ακόμη χειρότερη και επικίνδυνη, εφόσον υπάρχουν 

θέματα και με τα νεκρά ζώα  

[δελτίο ΣΚΑΙ 5.11.2023 υπάρχουν ζώα που σαπίζανε μέχρι και τον 

Νοέμβριο, ζητήθηκε από τους κτηνοτρόφους να πληρώσουν μόνοι τους]. 

Τι έχετε να πείτε για αυτό; Διαβεβαιώνατε την ελληνική κοινωνία, ότι 

έχουν μαζευτεί όλα τα ζώα ήδη από τον Σεπτέμβριο.  

Και φυσικά τα λεφτά που δόθηκαν στους κτηνοτρόφους δεν αρκούν για 

να καλύψουν και τις υποχρεώσεις της Πολιτείας.  

 

Έχετε αφήσει τους ανθρώπους εκεί μόνους τους.  

  

Υποτιμήσατε την επιστήμη και την κλιματική κρίση,  
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Υποτιμήσατε τις ανάγκες της κοινωνίας για να κάνετε μικροπολιτική 

Και στις πυρκαγιές και στις πλημμύρες είχατε τα εργαλεία και σας τα 

είχαμε παραδώσει 

 

Δασική στρατηγική, πρόληψη πυρκαγιών, δασικοί χάρτες και στελέχωση 

δασικών υπηρεσιών και Φορέων Προστατευόμενων Περιοχών για τις 

πυρκαγιές 

 

Σχέδια διαχείρισης υδάτων, σχέδια διαχείρισης κινδύνου πλημμύρας, 

προγραμματισμός και ένταξη αντιπλημμυρικών έργων, Ειδική Γραμματεία 

Υδάτων για τις πλημμύρες 

 

Εθνική στρατηγική προσαρμογής στην κλιματική κρίση από το 2016 και 

νομοθεσία με προδιαγραφές για περιφερειακά σχέδια ανθεκτικότητας  

 

Και Ενιαία Αρχή Πολιτικής Προστασίας με σχέδιο νόμου που σας 

καταθέσαμε. 

 

Όλα αυτά τα πετάξατε στο καλάθι των αχρήστων  

 

Και κάνατε και ένα μεγάλο βήμα προς τα πίσω με το διχασμό, τη διάσπαση 

της κλιματικής πολιτικής 
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Είναι ξεκάθαρο πλέον, ότι τα φαινόμενα που ζούμε  θα τα βιώνουμε με 

μεγαλύτερη συχνότητα και οι επιπτώσεις γίνονται ολοένα και 

σφοδρότερες.  

 

Η Πολιτεία έχει υποχρέωση να αναβαθμίσει την επάρκειά της και να 

στηρίξει κοινωνία και οικονομία.  

 

Οι πολιτικές διαχείρισης φυσικών καταστροφών πρέπει να 

ενσωματώνουν πολιτικές πρόληψης και αντιμετώπισης συνεπειών 

κλιματικής αλλαγής.  

 

Αυτό είναι αναγκαίο διότι, όπως φαίνεται, το κόστος σε ανθρώπινες ζωές 

θα αυξάνεται γεωμετρικά, ενώ το κόστος αποκατάστασης ζημιών θα 

αυξάνεται εκθετικά.  

Θα σας το λέμε σε κάθε ευκαιρία, πως ήταν λάθος ο διαχωρισμός της 

κλιματικής πολιτικής από την περιβαλλοντική, χωροταξική και ενεργειακή.  

 

Ενοποίηση πολιτικών χρειάζεται  

Με έμφαση στο σχεδιασμό και στην πρόληψη 

Είναι λάθος η αποσπασματική θεώρησή τους.  

Το ότι δεν αξιοποιήσατε τους χάρτες πλημμύρας της Θεσσαλίας που 

υπήρχαν από το 2018 ήταν μια παράλειψη που οφείλεται σε αυτό τον 

διαχωρισμό,  

που κόστισε ακριβά όμως στους πολίτες, με ευθύνη δική σας. 

Αλλά έχετε αλλεργία στον σχεδιασμό και στην επιστήμη. 
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Η επιστημονική κοινότητα είχε προειδοποιήσει εδώ και δέκα χρόνια 

τουλάχιστον, για τις επιπτώσεις της κλιματικής κρίσης.  

 

Το 2016 συγκροτήσαμε  Εθνική Στρατηγική για την Προσαρμογή στην 

Κλιματική Αλλαγή, με τη συμβολή της Ακαδημίας Αθηνών και της 

Τράπεζας της Ελλάδος 

 

Τα εργαλεία της δεν τα χρησιμοποιήσατε 

 

Δεν προχώρησαν τα περιφερειακά σχέδια και δεν μπήκαν στη ζωή μας 

Θα σας το πούμε ακόμα μία φορά 

Το ΕΣΠΑ, Το ΤΑΑ, τα ΠΕΠ, τα Πολεοδομικά σχέδια των δήμων, η αγροτική   

πολιτική, τα εγγειοβελτιωτικά έργα έπρεπε να υπακούον σε αυτό το 

σχέδιο 

 

Έπρεπε επιπλέον να είχατε φροντίσει την επικαιροποίηση της Εθνικής 

Στρατηγικής και την αναβάθμισή της με νέα επιστημονικά δεδομένα, 

πράγμα που δεν έγινε μέχρι σήμερα, παρόλα αυτά που έχουμε ζήσει στο 

μεσοδιάστημα.  

 

Η αδράνειά σας, εκφράζεται και στο ρυθμό υλοποίησης έργων Πολιτικής 

Προστασίας και απορρόφησης κονδυλίων,  

 

αφού στο Ταμείο Ανάκαμψης παρουσιάζεται σχεδόν μηδενική 

απορρόφηση.  
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Συνέπεια της αδράνειάς σας, είναι ότι κρίσιμες υποδομές και 

απεντάχθηκαν απο το ΤΑΑ 

Οι άριστοι του κ.Μητσοτάκη κατάφεραν να απενταχθούν 4 μεγάλα 

αντιπλημμυρικά έργα από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας σε 

#Λασίθι, #Αιτωλοακαρνανία, #Κορινθία, #Θεσσαλονίκη. 

-Ταμιευτήρας Μπραμιανού, αντιπλημμυρικά έργα Γρα Λυγιάς και 

φράγματος Μύρτου Λασιθίου Κρήτης (60.123.000€). 

-Εγγειοβελτιωτικά έργα παραλίμνιων περιοχών Αμβρακίας, Αμφιλοχίας & 

Βάλτου Αιτωλοακαρνανίας (79.010.000€). 

-Αντιπλημμυρική προστασία Λουτρακίου Περαχώρας, Αγ. Θεοδώρων 

(25.500.000€). 

-Διευθέτηση ρεμάτων και κατασκευή δικτύων ομβρίων Ωραιοκάστρου 

(17.850.000€). 

Το Ταμείο Ανάκαμψης με την κυβέρνηση Μητσοτάκη γίνεται μια μεγάλη 

χαμένη ευκαιρία για την Ελλάδα 

 

Μετά από 5 χρόνια διακυβέρνησής σας,  

μετά από τις μεγαλόστομες δεσμεύσεις σας προεκλογικά 

 

μετά τις συγνώμες για τις καταστροφές το 2020 (Ιανός), 2021 (πυρκαγιές), 

το 2023  (κυρίως Ρόδο, Δαδιά και Θεσσαλία) 

 

μας φέρνεται ένα νόμο που αλλάζει λίγο ένα άλλο νόμο που δεν 

εφαρμόστηκε 

 

Και το αποτέλεσμά είναι ότι η χώρα παραμένει αθωράκιστη.  
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Αφήσατε δίχως οργανόγραμμα ένα τόσο κρίσιμο Υπουργείο κατά τα δικά 

σας λεγόμενα από το 2021.  

Που το ιδρύσατε πρόχειρα μετά τις πυρκαγιές του 2021 καθαρά για 

επικοινωνιακούς λόγους.  

 

Με 3.600 κενές θέσεις στην Πυροσβεστική.  

 

Χωρίς προσλήψεις στις προγραμματικές σας δηλώσεις 

Μετά πήγατε στις 500 μετά πήγατε στις 900, υποσχέσεις μόνο, εδώ και 4,5 

χρόνια και λάθη, πολλά λάθη. 

 

Αλλά Είναι δυνατό να υπάρχουν τόσες κενές θέσεις στο Σώμα, και να 

έχουμε 2.500 συμβασιούχους πυροσβέστες άνεργους; 

 

Και εδώ οφείλω να σημειώσω ότι εκτός από τα δομικά προβλήματα του 

Υπουργείου 

 

Έχουμε και σοβαρό θέμα μεταρρύθμισης και αναβάθμισης του 

Πυροσβεστικού Σώματος, ως προς  την αποτελεσματικότητά του στην 

καταστολή δασικών πυρκαγιών και τα αντιπυρικά σχέδια των δασικών 

υπηρεσιών όπως επιτάσσει η δασική επιστήμη, που όμως δεν την ακούτε 
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Και φυσικά μιλώντας για επιστήμη οφείλω να αναφερθώ στο άλλο μείζον 

πρόβλημα του νομοσχεδίου. 

 

H κυβέρνηση για να κρύψει τα δικά της ελλείμματα στην προετοιμασία 

της χώρας απέναντι στα ακραία καιρικά φαινόμενα,  

επιτίθεται στην επιστήμη.  

 

Επειδή, η έρευνα, τα επιστημονικά δεδομένα και συμπεράσματα 

ενοχλούν τον κ. Μητσοτάκη και δεν υπηρετούν το επικοινωνιακό του 

αφήγημα περί αριστείας και επιτελικότητας. 

 

Πρώτα αμφισβητήσατε τα δημοσιευμένα και επαληθευμένα στοιχεία 

τους που έδειχναν τις ελλείψεις στη διαχείριση των πυρκαγιών.   

 

Έπειτα τους απείλησε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός από αυτήν εδώ τη θέση, 

κατά τη συζήτηση για την ανασυγκρότηση της Θεσσαλίας και του Έβρου, 

πριν δυο εβδομάδες.  

[να βάλετε εδώ το απόσπασμα] 

Η Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία, το Εθνικό Αστεροσκοπείο, θα υπάγονται στο Υπουργείο 

Κλιματικής Κρίσης και Πολιτική Προστασίας. Δεν τους στερεί αυτό την ανεξαρτησία τους να 

μπορούν να δρομολογούν το ερευνητικό τους έργο. 

 

Αλλά εγώ θέλω όλους τους ειδικούς στο ίδιο δωμάτιο, να ακούω τις προβλέψεις τους. Ο 

υπουργός προφανώς ακόμα περισσότερο, διότι είναι πρωτίστως δική του δουλειά, έτσι 

ώστε και όλοι να είναι υπόλογοι και να μη λένε εκ των υστέρων «εμείς τα είπαμε, αλλά 

δεν μας άκουσε κανείς». 

Σας ενοχλεί η αλήθεια, γιατί σας εκθέτει.  
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Είναι όμως υποχρέωση της επιστήμης να ενημερώνει την κοινωνία με 

ανεξαρτησία. 

 

Και σήμερα έρχεστε να επιφέρετε ένα σοβαρό πλήγμα στην έρευνα της 

χώρας μας 

 

Αποσπάται το ιστορικό Ερευνητικό Κέντρο, το Εθνικό Αστεροσκοπείο, 

που επιτελεί έρευνα αιχμής σε πολλούς τομείς της εθνικής στρατηγικής 

έρευνας,  

από τον κύριο ερευνητικό κορμό της Γενικής Γραμματείας Έρευνας και 

Τεχνολογίας και μεταφέρεται  στη Γενική Γραμματεία  Πολιτικής 

Προστασίας,  

 

για να επικοινωνούν και να ακούγονται καλύτερα!  

Γιατί θέλετε να κρύψετε ότι σας ζητούσαν να συνεργαστείτε και δεν το 

κάνατε 

 

Και κυρίως να κρύψετε ότι είχατε τα στοιχεία της βροχόπτωσης του daniel 

3 μέρες πριν και δεν τα αξιοποιήσατε 

 

Το μόνο που έπρεπε να πείτε ήταν συγνώμη θα σας ακούμε 

και εσείς τι λέτε στους επιστήμονες;  

δεν θα μιλάτε από εδώ και μπρος! 
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Το ίδιο ισχυρίζεστε  και για τη μεταφορά της Ε.Μ.Υ. από το ΥΠΕΘΑ στο Υπ. 

Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας. Καμία μελέτη 

σκοπιμότητας, διοικητικό ή επιστημονικό επιχείρημα δεν παρουσιάστηκε.  

 

Εδώ όμως με το Αστεροσκοπείο δημιουργείται μείζον θέμα 

Η ελληνική και διεθνής επιστημονική κοινότητα,  

το Εθνικό Συμβούλιο Έρευνας, Τεχνολογίας και Καινοτομίας,  

η Σύνοδος των Προέδρων Ερευνητικών Κέντρων και Τεχνολογικών 

Φορέων,  

Σύλλογοι Εργαζομένων και Ερευνητών στο ΕΑΑ,  

η Ένωση Ελλήνων Ερευνητών,  

πλήθος επιστημόνων, ερευνητικών φορέων και συλλόγων  

τονίζουν ότι το άρθρο 19 για την υπαγωγή του Αστεροσκοπείου σε ένα 

ξένο προς την αποστολή του Υπουργείο,  

δεν εξυπηρετεί ουδόλως τους σκοπούς της έρευνας στη χώρα μας  

αλλά ούτε και τους σκοπούς της Πολιτικής Προστασίας.  

 

Αντιθέτως, υποβαθμίζεται ο αρχαιότερος ερευνητικός φορέας της χώρας 

μας,  

αφού αποκόπτεται από τον ερευνητικό ιστό  

 

Και η ουσία είναι ότι θα βγει χαμένη η έρευνα, η επιστήμη και η Ελλάδα. 

Γιατί στα χρόνια της καινοτομίας η έρευνα είναι εθνική υπόθεση 

 

Η διάταξη  του άρθρου 19 δεν λύνει ούτε το διοικητικό πλαίσιο 

και θα προκαλέσει μόνο νομικά και λειτουργικά προβλήματα,  
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δίχως να συνεισφέρει στην Πολιτική Προστασία.  

Πέρα από το ότι ίσως ο στόχος είναι να αλλάξετε τη διοίκηση και να μην 

ακολουθείτε τις διαδικασίες των ερευνητικών κέντρων 

 

Η Επιστολή Προέδρου  του Διευθυντή και Προέδρου του Εθνικού 

Αστεροσκοπείου  που μας κοινοποιήθηκε χθες είναι μια κραυγή αγωνίας 

για το μέλλον του ερευνητικού ιδρύματος  

<<Το διακύβευμα είναι η εξαιρετική πορεία ανάπτυξης του ΕΑΑ, πορεία 

που επιτευχθεί μέσα από αντιξοότητες και την επίπονη εργασία και τις 

θυσίες των ερευνητών , των επιστημόνων του διοικητικού και τεχνικού 

προσωπικού του ΕΑΑ..>> 

και αποκαλυπτική 

[NASA, κλπ] 

Τα 85% των ερευνών του ΕΑΑ δεν έχει σχέση με την Πολιτική Προστασία 

 

Είναι ξεκάθαρο ότι πρόκειται για μια τιμωρητική επιλογή του κ. 

Μητσοτάκη,  

 

με σκοπό να μην ακούγεται η επιστημονική αλήθεια και να τους 

φιμώσετε.  
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Σύμφωνα με το Σύνταγμα (αρ. 16),  

η τέχνη και η επιστήμη,  

 

η έρευνα και η διδασκαλία είναι ελεύθερες  

 

και αποτελεί Πολιτειακή υποχρέωση η ανάπτυξη και η προώθησή τους.  

 

Ο στόχος είναι η επιστημονική αλήθεια 

 

Και αυτό είναι αντίστοιχο με την επίθεση της κυβέρνησης στις 

ανεξάρτητες αρχές! 

 

Ανεξάρτητες Αρχές, Επιστήμη, Έρευνα, Δικαιοσύνη, όλα όσα είναι η βάση 

της Δημοκρατίας και των ευρωπαϊκών κοινωνιών 
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Τα ειδικά στελέχη της Ε.Μ.Υ.  στην ακρόαση των φορέων μας είπαν ότι η 

άναρχη μεταφορά της υπηρεσίας στο Υπ. Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής 

Προστασίας εγκυμονεί κινδύνους για την ασφάλεια των πτήσεων. 

Ανησυχούμε έντονα με αυτό!  

 

Ο Υπουργός στην επιτροπή το μόνο που απάντησε ήταν πως τα στελέχη 

της ΕΜΥ και οι επιστήμονες ήρθαν αδιάβαστοι.   

 

Ντροπή να τα λέτε αυτά για την ερευνητική πρωτοπορία 

Αλλά αλήθεια, τους αδιάβαστους θέλετε να πάρετε στο Υπουργείο για να 

τους ακούτε; 

 

Κάποιο λάκκο έχει η φάβα 

Και ο λάκκος αυτός είναι επικίνδυνος, γιατί ο στόχος του κ. Μητσοτάκη 

είναι να θάψει κάθε ανεξάρτητη φωνή ερευνητή, να βάλει σε λάκκο την 

αλήθεια. Και αυτό είναι μία ακροδεξιά πρακτική και οφείλουμε να το 

φωνάξουμε στην ελληνική κοινωνία 

Και ναι ανησυχούμε 

Δεν έχετε κανένα επιστημονικό ή τεχνικό επιχείρημα δεν δόθηκε ως 

απάντηση 

και αυτό μας κάνει να ανησυχούμε ακόμη περισσότερο.  

 

Ακριβώς το ίδιο είχε γίνει και με την ασφάλεια των τρένων, 

προειδοποιούσαν οι εργαζόμενοι και ο Υπουργός τους χλεύαζε και τους 

εγκαλούσε.  
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Και να σημειώσω γενικότερα για την έρευνα 

 

στην Ελλάδα έχει ήδη διακοπεί η σύνδεση της έρευνας με την Παιδεία  

το 2019 από τις πρώτες πολιτικές επιλογές της κυβέρνησης ΝΔ ήταν να 

διακοπεί αυτή η σύνδεση  

 

μεταφέροντας την Γενική Γραμματεία Έρευνας και Τεχνολογίας στο 

Ανάπτυξης.  

 

σε πλήρη αντίθεση με την αποδεδειγμένα επιτυχημένη διεθνή εμπειρία.  

 

Και τώρα προχωράτε σε μία ακόμα πιο αρνητική επιλογή 

 

Που θα τροφοδοτήσει έτι περαιτέρω  το brain drain.  

Πώς θα κρατηθούν στη χώρα ή θα επιστρέψουν επιστήμονες υψηλής 

εξειδίκευσης, όταν επιβάλλετε με τέτοιο τρόπο διατάξεις που αντίκεινται 

στις διεθνείς πρακτικές;  

Ποιος άνθρωπος της έρευνας του εξωτερικού θα εκλάβει αυτή σας την 

επιλογή ως πρόσκληση για να έρθει στη χώρα μας;  
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Το αρ. 19 επίσης πρέπει να αποσυρθεί και εμείς ανταποκρινόμενοι στο 

αγωνιώδεις εκκλήσεις του προέδρου του Αστεροσκοπείου και του 

συνόλου του ερευνητικοί κόσμου θα ζητήσουμε ονομαστική για τα άρθρα 

19  

 

Και όλοι θα κριθούμε από την στάση μας. 

Ακούσαμε και διαβάσαμε με πολύ προσοχή όλα τα επιχειρήματα του 

συνόλου του ερευνητικού χώρου της Ελλάδας.  

Όλοι τάσσονται υπέρ της πλήρους και αδιατάρακτης διατήρησης του 

ερευνητικού χαρακτήρα του Ε.Α.Α.  

 

Η θέση τους είναι απολύτως βάσιμη και στηρίζεται στη βαθειά  γνώση και 

εμπειρία υλοποίησης μιας στρατηγικής έρευνας που επιστρέφει στην 

Πολιτεία και την κοινωνία, γνώση και υπηρεσίες, όταν καλούνται για αυτό.  

 

Πρέπει να ενισχυθεί το ερευνητικό και επιστημονικό δυναμικό και η 

έρευνα καθαυτή στην Ελλάδα γιατί, είναι ίσως το μοναδικό όπλο που 

έχουμε και για να υπάρξει ανάπτυξη και κοινωνική συνοχή στο μέλλον.  

 

Η χώρα δεν έχει την πολυτέλεια να ρισκάρει τη δημιουργία ενός ακόμη 

οριζόντιου προβλήματος με αρνητικές συνέπειες σε επιτυχημένους 

οργανισμούς με αξιόλογο προσωπικό.  

 

Το έχουμε ξαναπεί εδώ, ότι η πρόληψη και η έγκαιρη δράση είναι η 

βασικές συνιστώσες της πετυχημένης πολιτικής προστασίας. 
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Να επισημάνουμε επίσης ότι το άρθρο 30, πρέπει επίσης να αποσυρθεί, 

διότι παραβιάζεται η Ευρωπαϊκή νομοθεσία.  

 

Δίνεται η δυνατότητα στον Υπουργό να χαρακτηρίζει ως κατεπείγοντα και 

άμεσης υλοποίησης τα έργα καθαρισμού υδατορεμάτων και την εξαίρεσή 

τους από την περιβαλλοντική αδειοδότηση.  

 

Δεν υπάρχει ένα κριτήριο ως δικλείδα ασφαλείας που θα απέτρεπε την 

καταχρηστική εφαρμογή αυτής της διάταξης.  

Λάβετε σοβαρά υπόψη σας, ότι η ενωσιακή νομοθεσία τονίζει πως η 

εξαίρεση για λόγους πολιτικής προστασίας καλύπτει μόνο τα έργα που 

εξυπηρετούν την αντιμετώπιση έκτακτων περιστατικών και όχι τα έργα 

που εισάγουν μέτρα που αποσκοπούν στην πρόληψη τέτοιων 

περιστατικών  

 

Αρκετές παραπομπές στο ευρωπαϊκό δικαστήριο έχει η Ελλάδα εξαιτίας 

της περιβαλλοντικής σας πολιτικής, δεν μας χρειάζεται μια ακόμη.  

Έχουν καταγραφεί πολλές περιπτώσεις που στο όνομα των καθαρισμών 

για λόγους αντιπλημμυρικής προστασίας,  

συντελούνται εκτεταμένες κοπές δέντρων από την κοίτη, τα πρανή και την 

παρόχθια ζώνη άναρχα,  

δίχως τήρηση των ελάχιστων κανόνων και τελικώς το αποτέλεσμα είναι το 

αντίθετο από το επιδιωκόμενο,  

καθώς αυξάνεται η ταχύτητα του νερού και άρα η δημιουργία 

πλημμυρικών φαινομένων.  
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Χρειάζεται άλλη πολιτική για την πολιτική προστασία 

Με σοβαρότητα και σχέδιο 

 

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ.  το 2019 έχει καταθέσει την πρόταση του. 

 

  

Πού ήταν αποτέλεσμα  εκτενούς διαβούλευσης και 

ενσωμάτωνε την επιστημονική τεκμηρίωση  

υιοθετούσε τα πλέον σύγχρονα και παραγωγικά στοιχεία που 

εφαρμόζονται διεθνώς.  

Με ενοποίηση των διαθέσιμων επιστημονικών και ανθρώπινων πόρων 

 

Σας προτείνουμε να το ξανά συζητήσουμε,  

Γιατί μπαίνουμε σε μια περίοδο που θα πλήττονται οι ευάλωτοι 

Και η κλιματική κρίση θα αφήσει πίσω και χώρες και κοινωνικές ομάδες 

Και εμείς θέλουμε μία ισχυρή πολιτεία 

Που δεν αφήνει κανένα και καμία πίσω 

Και εσείς αφήνετε πίσω όλα τα συμφέροντα και της χώρας και της 

κοινωνίας 
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ΕΛΠΕ 

Η κυβέρνηση στη δεύτερη τετραετία ολοκληρώνει το σχέδιο ιδιωτικοποίησης της 

Helleniq Energy (ΕΛΠΕ). Η πώληση ποσοστού του δημοσίου στα ΕΛΠΕ οδηγεί στη 

απώλεια των δικαιωμάτων καταστατικής μειοψηφίας αφού το ποσοστό του θα 

υποχωρήσει κάτω από το 34%. Ένα σχέδιο που έρχεται σε πλήρη αντίθεση με τις 

ανάγκες και της χώρας και της αγοράς αλλά και εναντίον του δημόσιου συμφέροντος. 

Στερεί από το δημόσιο τη δυνατότητα να παρεμβαίνει στην αγορά καυσίμων για 

κοινωνικούς αναπτυξιακούς και εθνικούς λόγους και μάλιστα και όταν η εταιρεία 

παρουσιάζει ρεκόρ κερδοφορίας. Και εν μέσω ενεργειακής κρίσης και κρίσης 

ακρίβειας. Η κυβέρνηση δεν μπορεί να επικαλεστεί ούτε μνημονιακες δεσμεύσεις ούτε 

ζημιές του δημοσίου ως κίνητρο και αιτία της πώλησης. Περιορίζει τις δυνατότητες της 

πολιτείας και για στήριξη κοινωνίας και οικονομίας και για έλεγχο της αγοράς καυσίμων 

Προστίθεται στις στρεβλώσεις της αγοράς στη διύλιση τα τελευταία χρόνια και στα 

υπερκέρδη που συνεχίζονται. Προβληματισμό μάς προκαλεί και η πρόσφατη ψήφιση 

τροπολογίας για την ασυλία μελών του ΤΑΙΠΕΔ.  

ΛΑΡΚΟ 

 «Η ευθύνη της κατάρρευσης της ΛΑΡΚΟ φέρει την υπογραφή της 

Κυβέρνησης της Ν.Δ., οι Υπουργοί της οποίας αρχικά απαξίωσαν την 

εταιρεία και λοιδόρησαν τους εργαζόμενους, ενώ τώρα τους οδηγούν με 

μαθηματική ακρίβεια στην ανεργία και στην έξωση από τα σπίτια τους. 

Ευρισκόμενος στο πλευρό των εργαζομένων και στηρίζοντας τα δίκαια 

αιτήματά τους, ο ΣΥ.ΡΙΖ.Α.-Προοδευτική Συμμαχία έχει θέσει εξ αρχής ως 

“κόκκινη γραμμή” τη συνέχιση της λειτουργίας της ΛΑΡΚΟ διατηρώντας 

τον παραγωγικό της χαρακτήρα και τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας 

και των δικαιωμάτων των εργαζομένων. Είναι επιτακτική ανάγκη η άμεση 

ανανέωση των συμβάσεων που λήγουν στο τέλος του έτους και για το 

λόγο αυτό καταθέσαμε σχετική τροπολογία, καθώς αποτέλεσε δέσμευση 

του προέδρου μας κ. Κασσελάκη κατά την συνάντηση τους με 

εκπροσώπους των εργαζομένων. 
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